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zpravodaj 
         Když v březnu fouká a v dubnu leje, máj se květinami směje. 

 

:   Úvodník - Jaro je tu                                              Předseda Kulturního výboru : 
Jaro plné vůní, barev, dobré nálady. Probouzející se příroda a svěží zeleň nám dodává energii               
ztracenou během nekonečné zimy. Jaro si polehoučku obléká stále pestřejší háv. Sice ještě             
chvilku potrvá, než se ukáže v celé své kráse, ale sílící sluneční paprsky dávají tušit, že jemné                 
květy ovocných stromů brzy potěší naše zimou unavené oči. Těšíme se. Prvním jarním             
sluníčkem se nám v hlavě honí myšlenka, myšlenka na jarní úklid?! Úklid nejen našich domů a                
zahrádek, ale i úklid celého okolí, které nás obklopuje den co den. Vážené dámy, vážení               
pánové, poprosím vás, nebuďme neteční vůči přírodě a zkusme uklidit odpadky, které vítr i jiné               
vlivy, přifoukl do přírody, která za to nemůže a neumí si s tím bez naší pomoci poradit. Odvděčí                  
se nám… Alena Tondlová 

 
:   Zprávy ze správy                                                                      Starosta obce : 
Milí spoluobčané, vážení čtenáři. První měsíce nového roku se pravidelně věnujeme návrhu            
rozpočtu. Je to zejména kvůli termínům podání dotačních žádostí. I když jejich vyhodnocení a              
úspěšnost čerpání známe až později v průběhu roku, příslib prostředků nad rámec běžného             
provozního rozpočtu naznačuje priority pro nejbližší účetní období. V dotačních žádostech se            
tak odráží i představa našeho zastupitelstva, představa vycházející z potřeb vás, nás občanů             
obce. Proto se u těchto akcí zvláště v tomto úvodníku pozastavím. 

Pro zlepšení občanské vybavenosti a rozšíření kulturního zázemí jsme se rozhodli           
rekonstruovat další prostory kulturního domu - dvůr a přilehlé klubovny. V přízemí dvora je od               
podzimu loňského roku opravováno zázemí pro mládež, nad ní pak nově klubovna pro seniory.              
Se zpřístupněním prostor ovšem souvisí mj. i zbudování zábradlí kvůli bezpečnosti. S ohledem             
na nákladnost celé akce jsme tak letos znovu požádali o poskytnutí dotace z rozpočtu JMK               
z dotačního programu Podpora rozvoje venkova. Další žádost, se kterou jsme se obrátili na             
Jihomoravský kraj, je směřována na podporu dovybavení Jednotky požární ochrany obce - letos             
opět, loni jsme bodově neuspěli. A jako každoročně jsme požádali o podporu na údržbu              
cyklostezek v katastru obce. 

Se zázemím pro nejmenší pak souvisí záměr vybudování nového dětského hřiště na            
náměstí u Pelánova kopečku. Samotné náměstí a přilehlé komunikace by s dotační podporou             
měly projít také kompletní obnovou. Zde už se ovšem bavíme o nákladech řádově v miliónech               
korun. Akce v celém rozsahu je tak závislá na úspěšné žádosti tentokrát z programu MMR               
Podpora rozvoje regionů 2019+, podprogram Podpora obnovy a rozvoje venkova. Spolu           
s případným schválením dotačního příspěvku je pak podmíněna i další plánovaná obnova           
komunikací, a to v lokalitě Na Kopci, II. etapa (první etapu oprav komunikací Na Kopci jsme                
s dotační podporou zahájili loni na podzim a finální úsek by měl být mj. kvůli požadavkům na                
vícepráce dokončen v dubnu). 

 



 

Další oblastí, která je pro nás důležitá a kde žádáme o podporu, je oblast životního prostředí,                
kde se obracíme na OPŽP. Znovu žádáme o podporu na zvýšení separace odpadu - pořízení               
popelnic na plast a papír do domácností a kontejnery na hromadný odpad, po nedostatečném              
bodovém ohodnocení z loňska tentokrát ve spolupráci s obcí Vrbovec a Havraníky. Sloučením            
více subjektů do žádosti máme větší šanci na vyšší bodové hodnocení. Další zpracovanou             
žádostí před vyhodnocením je vytvoření dalších mokřadních prvků pro zvýšení retenční           
schopnosti krajiny - v lokalitě od koupaliště po Hlavatův mlýn.  

Jako každý rok, snažíme se o spolupráci též s Úřadem práce. Možnost uplatnění na trhu               
práce je ovšem v posledních letech na dlouhodobém maximu a se zpřísněním podmínek pro              
uchazeče se nám tak bohužel nedaří počty spolupracovníků tímto směrem navýšit. 

U výše zmíněných dotačních titulů bychom měli znát výsledek podpory v průběhu jara či              
léta - s případnou následnou realizací v tomto roce. Teď už si můžeme jen přát, abychom byli                 
v žádostech úspěšní a podařilo se nám toho letos s dotační podporou co nejvíce… O dalších               
plánovaných akcích z rozpočtu se zmíníme zase příště, nyní mi dovolte nadnést ještě několik              
provozních záležitostí.  

Již vícekrát jsme ve Zpravodaji psali, že do splaškové kanalizace (do záchodů) některý             
odpad skutečně nepatří - komplikuje nám provoz přečerpávacích stanic a prodražuje provoz            
ČOV. Jedná se zejména o netkané textilie, které si můžete snadno splést s papírovými              
ubrousky. Ty se ovšem narozdíl od papíru nerozkládají a ucpávají čerpadla. Spolu s dalším              
odpadem - s kuchyňským olejem. Vedle vchodu do obecního úřadu je speciální nádoba firmy              
Fritex - chraňme životní prostředí a prosím směřujme použitý kuchyňský olej v PET lahvi do této                
nádoby. A dále bych vás chtěl požádat o pečlivější třídění zeleného odpadu - to je služba,                
kterou se snažíme vyjít vstříc, aby se snadněji dařilo udržovat zahrádky hezčí. Při pravidelném              
svozu či u sběrných kontejnerů je zapotřebí oddělovat dřevnatou hmotu od travnaté. Větve             
na jednu hromadu, listí na druhou. Při následném zpracování jde příslušná část ke štěpkování či               
spálení, tráva a listí do polního hnojiště. 

Děkuji za vstřícnost a pozornost a přeji pěkné jaro v pěkné obci a v jejím okolí všem. 
     Zbyněk Frey 

 
:   Jarní úklid a další akce                                            Místostarosta obce :  
V týdnu od 8.4.2019 do 12.4.2019 je naplánován jarní svoz odpadu. Tak jako každý rok je                
možnost nepotřebné věci, které nejsou součástí vývozu komunálního odpadu, vyložit před svoji            
nemovitost, a to v pondělí 8.4. a v úterý 9.4.2019. Žádáme občany, aby v tyto dny byl odpad                  
vyložen vzhledem k tomu, že naši zaměstnanci mají pak jen tři dny na jeho odvoz. Je to služba                  
pro občany, která je plně hrazená obcí (loni nás tato služba stála 28 717 Kč). 

Od 4. března byla zahájena akce v prostoru Prundráku s cílem provést jarní prořez              
jabloní, který byl v minulosti silně zanedbán. Zaměstnanec obce Jiří Dvořák velice pečlivě a              
důkladně řešil tento úkol, jablek letos na tomto veřejném prostranství moc nebude, ale po třech               
letech se situace určitě zlepší. Jak říká náš nejstarší občan pan Miroslav Stehlík, musí být vidět,                
že pozemek má svého pána. 

Z prostoru Kalvárie byly odvezeny borovice zhruba v objemu 40 kubíků, které budou             
využity na trámy, prkna a fošny. Využití tohoto materiálu bude spíše pro další roky, kdy se                
uvažuje o obnovení kynologického klubu a prodloužení zastřešení pro naši techniku na            
stavebním dvoře. V měsíci dubnu začne příprava koupaliště na novou sezónu. Bude to velice              
náročný úkol, protože oprava stěn bazénu a dna koupaliště zabere spoustu času a čas je               
potřeba věnovat i opravě filtrace. 

Množství úkolů na jaro bude znamenat i přijetí zaměstnanců na kratší dohodu            
pro provedení potřebných prací. Hodně času zabere i sečení trávy na veřejném prostranství, a             
proto prosíme o trpělivost. 

Jiří Vystrčil 

 




